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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Cristina Ciorba, 
Patricia Buza, Viorel Carțiș și Amanda Lucan în numele comunităţii 
Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi 
bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Rugăciune pentru preoți

Dumnezeule bun și iubitor, îți mulțumim pentru preoții noștri.
Prin intermediul lor experimentăm prezența Ta în Sfi ntele Taine.
Ajută-i Doamne să fi e puternici pentru a-și împlini vocația.
Aprinde în inimile lor dragostea pentru poporul Tău.
Dă-le înțelepciunea, înțelegerea și puterea de care au nevoie pentru a 

călca pe urmele lui Isus.
Dă-le inspirația necesară pentru a ne conduce la Împărăția Ta.
Pune în gura lor cuvintele potrivite pentru a răspândi Evanghelia.
Oferă-le ocazia de a avea bucurii în slujirea lor.
Ajută-i să devină instrumente ale harului divin.
Îți cerem toate acestea prin Isus Cristos, care trăiește și domnește ca 

Preot Veșnic. Amin.

Nu zice, întru mândria ta: eu am grămădit venitul atâtor ani, 
au am atâtea si atâtea mii de bani şi dobânzile se înmulţesc 
în fi ecare zi. Căci oricât de mult ai putea număra, totuşi 
acesta este ceva deşert şi trecător. Adeseori un singur ceas, 
asemenea unui vânt, carele mână pulberea, a răpit toate 
acestea dintru o casă. Istoria e plină de exemple de felul 
acesta. Astăzi eşti bogat, mâine poţi să fi i sărac. 

Sfântul Ioan Gură de Aur



Nu stresați, ci împăcați

Nu vă îngrijiți, nu vă îngrijorați, nu vă preocupați: cam acesta ar fi  sensul 
cuvintelor din evanghelia de astăzi. Sunt orientate toate înspre viitor: cu ce vă 
veți îmbrăca, ce veți mânca, etc. Și înțelegem de aceea una dintre problemele 
unor astfel de atitudini: aceea de a trăi prezentul cu gândul doar la viitor, ceea 
ce echivalează de fapt cu a nu trăi cu adevărat, cu a pierde prezentul, adică 
singurul timp în care se poate împlini întâlnirea noastră cu Dumnezeu. Cum 
spunea un exeget italian într-un mod atât de plastic, e ca și cum ai încerca să 
speli vasele de la masa de mâine seară... Cădem astfel într-una din capcanele 
existențiale ce ne urmărește de-a lungul întregii vieți și care poate fi  rezumată 
cu o altă frază celebră: viața e acel ceva care trece pe lângă noi în timp ce noi 
suntem ocupați să facem proiecte de viitor...  O goană continuă după bogății, 
haine, mâncare, uitând un lucru esențial: că toate acestea, în momentul în care 
le pervertim sensul, din daruri ale lui Dumnezeu se transformă într-un fel de 
cușcă de aur ce ne ține legați de acest pământ. Trăind astfel, preocupați doar de 
lucrurile lumești punem în umbră sensul euharistic al vieții noastre și uităm că 
totul e dar și de aceea se cuvine “cu vrednicie să mulțumim Domnului”, nelă-
sându-i la o parte pe frații noștri mai nevoiași.

Rămâne oricum o nu mai puțin gravă problemă și anume faptul în 
sine de a ne preocupa. Isus nu spune “nu vă îngrijorați de ce veți mânca, ci 
îngrijorați-vă mai degrabă de Împărăția Cerurilor”. Nu! Mântuitorul spune: 
căutați Împărăția Cerurilor! Cu alte cuvinte nu trebuie să ne îngrijorăm, să ne 
preocupăm de nimic, ci cu pace, cu seninătate, să ne apropiem de Dumnezeu. 
Cuvintele acestea răsună cu mare putere în lumea în care trăim, o lume în care 
toți suntem, preocupați, îngrijorați, stresați și așa mai departe. Suntem aproape 
tot timpul ocupați și pare că nu se va mai termina niciodată, fi indcă trecem de 
la un nivel la altul fără să ne mai oprim, ca într-un videogame fără de sfârșit.

Trebuie să învățăm să ne oprim, să respirăm, să ne minunăm, să contem-
plăm, iar principala noastră școală este Sfânta Liturghie. Acolo învățăm să ne 
oprim din a mai face ceva, acolo suntem pasivi, primind totul de la Dumnezeu. 
Acolo am fi  catalogați ca inefi cienți de către lumea în care trăim, dar suntem 
mai efi cienți ca niciodată, câștigând Împărăția Cerurilor. Hainele noastre sunt 
regale, fi indca sunt cele de la botez: câți în Cristos v-ați botezat în Cristos v-ați 
și îmbrăcat. Hrana noastră este Trupul și Sângele Domnului. Bogății ne sunt 
harurile ce se revarsă în sufl ete și ne transformă în ceea ce suntem cu adevă-
rat: fi ii și fi icele Împărăției. Nu preocupați, nu stresați, ci împăcați. Cu noi, cu 
aproapele, cu Dumnezeu.

PS Claudiu - Episcopul Curiei


